

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN
DEWAN RAKYAT, MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB TUAN WILLIE ANAK MONGIN
[PUNCAK BORNEO]**

TARIKH : 7 NOVEMBER 2019

SOALAN NO. 9

Minta **PERDANA MENTERI** menyatakan perkembangan terkini dalam perangkaan Pelan Pembangunan Masyarakat Orang Asli Nasional yang bertujuan menangani isu utama yang dihadapi masyarakat Orang Asli di negara ini.

**JAWAPAN : YB SENATOR TUAN WAYTHA MOORTHY A/L
PONNUSAMY, MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

Konvensyen Orang Asli Kebangsaan (KOAK) yang diadakan pada April 2019, telah menghasilkan 137 resolusi. Resolusi ini adalah merupakan isu dan cabaran yang dihadapi oleh masyarakat Orang Asli. Resolusi ini telah mengemukakan tujuh (7) fokus utama dalam menangani dan menentukan hala tuju atau rancangan masa depan bagi masyarakat Orang Asli.

Pelan jangka panjang ini menjurus kepada matlamat utama iaitu mengatasi kemiskinan tegar dan mengarusperdanakan masyarakat Orang Asli seiring dengan pembangunan pesat Malaysia melalui tujuh (7) fokus utama yang melibatkan perkara berkaitan tanah, pendidikan, kesihatan, ekonomi, kepimpinan, infrastruktur dan kebudayaan. Ianya adalah merupakan dasar pembangunan masyarakat Orang Asli sehingga 2030. Penzahiran dasar ini akan melibatkan pelan tindakan

NO. SOALAN : 9

atau Pelan Strategik JAKOA melalui peruntukan dua (2) Rancangan Malaysia bagi tujuan pelaksanaannya iaitu Rancangan Malaysia Ke-12 dan ke-13.

Pembentukan draf dasar pembangunan masyarakat Orang Asli ini sedang melalui proses libat urus seterusnya bersama pemegang-pemegang taruh yang berkaitan bagi memastikan Pelan Pembangunan Nasional Orang Asli ini kelak selaras dengan prinsip Izin, Maklum, Awal, Bebas dan Telus (IMABT) atau FPIC. Keperluan mematuhi prinsip ini adalah selaras dengan *United Nations Declaration on the Rights of Indigenous Peoples (UNDRIP)*(dengan izin).

Setelah draf pelan ini dibangunkan sesi konsultasi dirancang untuk diadakan pada tahun hadapan dengan menyasarkan penglibatan maksimum pemegang-pemegang taruh yang berkepentingan. Kerajaan yakin dengan usaha dan percambahan idea dan fikiran dari semua pihak yang terlibat mampu menghasilkan satu rangka dasar pembangunan masyarakat orang asli yang komprehensif dan holistik.

Sekian, terima kasih.